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Tour de 
Pedal ’86
Den landsdækkende moti- 
ons-cykelkampagne TOUR 
DE PEDAL er slut. For otten
de gang blev den gennem
ført og igen med et tilfreds
stillende resultat. Ca. 33.000 
deltog i kampagnen, der 
fandt sted i perioden 28. 
april - 31. maj. Nyskabelsen 
DISTANCECYKLING blev 
indlagt i en del af de 22 gen
nemførte byer, og der er håb 
om, at der sker en yderligere 
udvikling i de kommende 
kampagneår. Firmaidræt
tens motionscykling er ud
præget for familien, og man
ge af børnene lod, som på 
billedet, far tage slæbet. 
Foto: Lokalfotograf Hardy 

Østergaard, Ringkøbing.
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Firmaidrætten kan bruge bredde
idrætsudvalgets delrapport
DFIF får ofte skudt i skoene, at medlemmerne er gengangere fra idrætsforeningerne. Dette er i et vist omfang sikkert 
rigtigt, men vore medlemsforeninger (sammenslutningerne) er i hvert fald »rene« DFIF-sammenslutninger, hvilket er 
mindretallet hos vore tre søsterorganisationer, DIF, DDGU og DDSG&I. Dette er konstateret ved en landsomfatten
de spørgeskemaundersøgelse som regeringens breddeidrætsudvalg netop har foretaget og offentliggjort i en delrap
port.
8 af DFIF’s sammenslutninger har deltaget i undersøgelsen. At se resultatet statistisk opstillet giver et godt billede af, 
hvilke opgaver og problemer, sammenslutninger har. Vi synes, vi kender dette meget godt, men alligevel er det rart at 
få formodningerne konstateret.
Det viser sig, at vore sammenslutninger alle er bygget op omkring idrætsgrenene - med fodbold i spidsen -, men de 
viser sig også, at alle sammenslutninger forsøger sig med andre aktiviteter end rent idrætslige. Det vil sige forskellige 
motionsaktiviteter, hvor motionscykling, løb og vandreture er de mest populære, samt ikke-idrætslige arrangemen
ter som udsendelse af blad, arrangere bankospil, lidt amatørteater og arrangere fester.
Arrangementerne synes at passe meget godt med, at de fleste mener, firmaidrættens formål er »at fremme sundhed 
og trivsel«.
Alle sammenslutningerne, der deltog i undersøgelsen, har haft medlemsfremgang, og dette er givet en af årsagerne 
til, at sammenslutningernes største problem er, at man har behov for flere haltimer. 74 °7o af de forespurgte 
sammenslutninger mangler haltimer, og man mangler i gennemsnit 15 timer pr. uge.
Der synes overalt i sammenslutningerne at være en sund økonomi. Det koster mindre at være medlem af firmaidræt
ten, end det koster at være medlem af en forening under de tre øvrige organisationer. Dette viser sig overvejende at 
være p. gr. a., at man i firmaidrætten ikke har udgifter til instruktører og trænere. Kun 1 °7o af firmaidrættens 
udgifter går til trænere. Største udgiftspost hos sammenslutningerne er til faciliteter og anlæg, og når vi netop har 
læst, at der mangler masser af faciliteter, kan vi fastslå, at der er et meget højt aktivitetsniveau.
Hvis vi vender os til de øvrige organisationer - DIF, DDGU og DDSG&I - er det, som indledningsvis nævnt, 
interessant at se lidt på foreningernes tilhørsforhold. Over halvdelen af foreningerne er medlem af 2 eller sågar af 
alle 3 organisationer. Kun 45 °7o af de adspurgte foreninger er kun medlem ét sted. 27 <7o hos DIF, 11 % hos 
DDSG&I og 7 °Io hos DDGU.
Nogen kunne måske forledes til tanken, at nogle organisationer mest eksisterer af navn.
En sådan undersøgelse skal naturligvis tages med et vist forbehold, når det lille antal deltagere tages i betragtning, 
men alligevel giver resultaterne nok grund til nogle overvejelser. Lad os håbe, at bl. a. de bevilgende myndigheder 
læser breddeidrætsudvalgets delrapport grundigt igennem. Hardy Pedersen,

foreningskonsulent

DFIF Vision 2000: Uddannelse gennem kursusvirksomhed

Vi bliver aldrig færdig med at lære
Det er kendt for alle, at vi med den omskiftelige verden, vi lever i, hele tiden er udsat for at skulle lære nye ting at 
kende og dermed også lære nye måder at arbejde med disse ting på. Tænk blot på elektronisk databehandling 
(EDB).
Kernen i Dansk Firmaidrætsforbunds kursusvirksomhed har igennem en årrække bestået af en struktureret 
instruktøruddannelse i en række forskellige idrætsdiscipliner, samt en struktureret lederuddannelse.
Løbende er nye kurser kommet til, her kan som eksempel nævnes stævne/turneringstilrettelæggelse, jura/dirigent- 
kurser o.s.v.
En væsentlig nyskabelse på det seneste har været udviklingen af et net af kurser med grundlæggende indhold, som 
afvikles lokalt af kredse og sammenslutninger. Her tænkes både på de såkaldte færdighedskurser, hvor det enkelte 
medlem kan lære eksempelvis slagteknik, skydeteknik m. m., samt på grundlæggende kurser i foreningsarbejde, 
hvor kursisterne dels bevidstgøres om deres rolle som foreningsledere i firmaidrætten, dels stifter bekendtskab med 
en række ledelsesteknikker, der kan styrke indsatsen og gøre det nemmere og mere resultatgivende at være frivillig 
leder.
Indholdet på disse lokale kurser er i størst muligt omfang bragt i samklang med indholdet på forbundskurserne.
På kursussiden, som på andre nøgleområder i forbundet, sker der altså en produktudvikling. En udvikling der er 
nødvendig for til stadighed at fastholde og udbygge arbejdet med det mål, at den enkelte firmaidrætsudøver kan få 
nogle positive oplevelser ved at være med.
Det er derfor glædeligt, at man på møder, seminarer og lign. finder, at uddannelse gennem forbundets kursusvirk
somhed har høj prioritet, ja, nogle steder endda første prioritet i opstillingen af de centrale opgaver der skal være 
bæreelementer i det lokale arbejde.
Uddannelsesstrategi, nye kommunikationsmidler, øget konsulentindsats er nogle af overskrifterne der i øjeblikkes 
arbejdes med i forbundet. For det er en kendsgerning, at selv om man har været med i mange år, så er det ingen 
garanti for, at man står godt rustet til morgendagens opgave, uanset om man er aktiv idrætsudøver eller leder.

Finn Hagedorn.
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Danske Jernbaners Idræts- og Fritidsforbund fejrer 40 års jubilæum:

Det kører på skinner for 
jernbaneidrætten
Tekst og foto: Finn Hagedorn.
Det er i mere end een forstand, at man har fu ld  fa r t  på  indenfor Danske  
Jernbaners Idræ ts- og Fritidsforbund (DJIF), der i daglig tale benævnes 
jernbaneidrætten. Dels vokser man klub- og m edlem sm æsigt og dels 
viser det sig, at en beslutning tru ffe t i 1957 mere end nogensinde har 
aktualitet.
F IR M A ID R Æ T  har i anledningen a f  jub ilæ et talt m ed Poul M unk, der 
er fo rm and  fo r  DJIF.

Den 27. januar 1946 blev 
Danske Jernbaners
Idrætsforbund stiftet. 10 
år efter tog man navnefor
andring til Danske Jernba
ners Idræts- og Fritidsfor
bund.
FI: - Hvorfor tog I navne
forandring?
Poul Munk: - Årsagen var 
den simple, at vi gerne vil
le have alle foreningstyper 
indenfor DSB samlet under 
et, således vi på den måde 
kunne øge tilbudene til 
medlems- og personale
kredsen samtidigt med, at 
vi kunne stå stærkere i for
handlingerne med etaten

for at opnå en række for
dele til gavn for begge par
ter.
Når jeg ser tilbage, så sy
nes jeg det er lykkedes for 
os at dokumentere rigtig
heden heri. Vi har gennem 
årene haft en konstant ud
vikling på såvel klub- som 
medlemsiden. DJIF består 
i dag af 69 klubber fordelt 
over hele landet og ud af 
de 8000 medlemmer i disse 
klubber er ca.4200 person
lig medlem af DJIF.
Vi kan på aktivitetssiden i 
dag tilbyde idræts- og fri
tidsaktiviteter spændende 
fra eks. fodbold over mo

tionsaktiviteter til f.eks. 
esperanto. Alene indenfor 
fritidsområdet kan nævnes 
aktiviteter som foto, 
mønt- og frimærkesam
ling, bridge, radioamatø
rer samt universalsproget 
esperanto. Hertil kommer 
at man i DJIF også har 13 
jernbaneorkestre, fortæl
ler Poul Munk.
At navneforandringen har 
aktualitet i dag kan bedst 
illustreres ved, at betragte 
de mange tiltag, der i an
dre idrætsorganisationer 
gøres for at fremtræde 
som en moderne organisa
tion. Senest har man gen

Placeringen på skinnerne kan 
passende symbolisere, at 
jernbaneidrætten har samlet 
idræts- og fritid/ kulturaktivi
teterne i eet forbund. Fra 
venstre: Grete Jensen, Jørn 
Laursen, Bent Jensen og Poul 
Munk

nem kulturministeriets 
breddeidrætsudvalgs ar
bejde kunnet spore klare 
signale til at idræts
foreninger og -organisatio
ner har en opgave med 
fremover at skabe bredere 
og nye rammer for for
eningslivet, såfremt man 
ønsker at have tilbud til 
fremtidens fritidsbrugere. 
En udvikling man i DJIF 
altså så allerede i 1957, og 
DJIF er på baggrund heraf 
opdelt i tre afdelinger, 
nemlig idræt, kultur og 
musik.
De fleste medlemmer fin
der man dog indenfor i- 
drætten. Ca. 2/3 af med
lemskredsen deltager her 
og fordelen ved at være 
personlig medlem af DJIF 
ligger i, at man så kan del
tage i de tilbud som Dansk 
Firmaidrætsforbund tilby
der. Eks. kreds- og lands
stævner, udenlandsture til 
europafestivalerne, kurser 
m . m .

Kontorassistent ansat
Udviklingen i medlemstal
let har også betydet, at 
DJIF pr. 1/4 i år har ansat 
en kontorassistent med 20 
timer om ugen.
- Det er nødvendigt for os i 
forretningsudvalget, at bli
ve fritaget for at skulle stå 
for postudsendelser, brev
skrivning, kontingentop
krævning m.m., hvis vi 
skal løse de opgaver et for
retningsudvalg er under
lagt, siger Poul Munk. 
Med ansættelse af Grethe 
Jensen, har vi nu fået tid 
til at tænke fremad, såle-
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des at vort lederarbejde 
får mere kvalitet i de be
slutninger vi skal træffe. 
Her tænker jeg bl.a. på 
det idrætspolitiske. 
Kontoret ligger idag på 
Otto Bussevej i Køben
havn, men inden længe 
håber Poul Munk det kan 
flyttes ind i generaldirek
toratet for herigennem at 
opnå en række rationelle 
fordele med forsendelser, 
trykning m.m.
DJIF er som en af de seks 
landsorganisationer i 
Dansk Firmaidrætsfor
bund den første af de seks 
som har ansat kontorper
sonale, men Poul Munk 
mener det også kommer 
hos de andre.

Tilfreds med DJIF
Dagligdagen i DJIFs ar
bejde består i at arrangere 
jernbanemesterskaber i en 
række idrætsdiscipliner, 
men herudover også at stå 
for udstillinger, træfstæv
ner, seminarer, forhand
linger med etaten. Vedr. 
sidstnævnte er man i ar
bejdet nået så langt, at 
DSB er forpligtiget til at 
følge visse budgetmæssige 
retningslinier der tilgode
ser DJIF.
- Det er en glæde for os, at 
DSB tillægger vort arbejde 
så stor betydning, at man 
har vedtaget disse budget
forhold, siger Poul Munk, 
der fortsætter: - Ole An
dresen, generaldirektør i 
DSB, udtaler da også i 
vort jubilæumsskrift be
tydningen af fritidsarbej
det, for klimaet på ar
bejdspladsen, og det er en 
udtalelse vi er meget glade 
for.

Fremtiden
Om DJIFs fremtid siger 
Poul Munk: - Vort arbejde 
vil koncentrere sig om hele 
tiden at virke positiv over
for nye interesseområder 
der rører sig i vor organi
sation. Eksempelvis kan 
jeg nævne, at vi har dart i 
en opstartsfase. Gennem 
et propagandastævne her i 
foråret samt et til efteråret 
vil det vise sig om der bag
grund for at oprette en 
speciel dartsektion. Kun

kræver vi, at der med nye 
aktiviteter også kommer 
nye ledere, ellers magter vi 
det ikke. Generelt har vi 
den holdning, at nye akti
viteter på forbundsplan 
skal være udviklet gennem 
medlemskredsen. Sker det
te støtter vi gerne på for
skellig vis.
Om fremtiden for DJIF 
indenfor Dansk Firmai
drætsforbund (DFIF) siger 
Poul Munk: - Vi så gerne, 
at DFIF ligesom vi havde 
flere ikke-idrætsbetonede

DJIFs 40 års jubilæum 
blev fejret på behørig vis.
I weekenden 7. - 8. juni 
invaderede ca. 400 idræts
folk Nyborg, hvor de del
tog i atletik, badminton, 
billard, bordtennis, bow
ling, fodbold, håndbold, 
kegler, skak, skydning og 
tennis.
Herudover deltog yderlige
re 400 i aftenfesten på 
Prins Joachim. Til hele 
arrangementet betalte hver 
deltager kun kr. 100. Re
sten af beløbet til dækning 
af såvel idræt som fest 
kom fra DJIFs jubilæums
konto, hvor der gennem 
de sidste fem år har været

Det var på et hængende 
hår, at den arrangerede ju
bilæumsfest, der fandt 
sted lørdag den 7. juni på 
Store Bælt, blev gennem
ført.
Der var planlagt fest på 
færgen M/S »Romsø«, 
men som nogle måske hu
sker blev den involveret i 
et sammenstød. Dette 
fandt sted godt 10 dage før 
festen. I stor hast og med 
megen velvilje blev færgen 
»Prins Joachim« stillet til 
rådighed, og teknisk leder

aktiviteter på program
met, hvilket vi vil arbejde 
for. DJIF er jo ikke den 
eneste landsorganisation i 
DFIF, der har et program 
som også omfatter ikke- 
idrætstilbud, og derfor må 
der også i hovedorganisati
onen for firmaidrætten i 
Danmark være mulighed 
for noget sådant.
- Men det betyder jo nok 
en navneændring, slutter 
Poul Munk med et lunt 
glimt i øjet.

henlæggelser til et beløb 
på i alt kr. 265.000.
Selve planlægningen af ju
bilæums-weekenden star
tede i begyndelsen af 1984, 
og der har siden været 
holdt et utal af møder, 
hvor mange ideer er blevet 
fremlagt og nogle også ta
get af bordet igen.
Meget passende er DJIF i 
sit jubilæumsår vært ved 
en række nordiske jernba
nemesterskaber - således 
kan nævnes terrænløb og 
skydning, men også et 
nordisk orkesterstævne er 
der blevet tid til afvikling 
af.

af festen, Erik Gemmer, 
fik ændret såvel bordpla
ner som bustransporter m. 
m.
På et spørgsmål til Erik 
Gemmer, om ikke det fik 
det til at løbe koldt ned ad 
ryggen, da han fik medde
lelsen om færgeuheldet, 
var svaret: - Næh, des 
mere forvirret de andre i 
arrangementet blev, des 
mere rolig blev jeg, og når 
vi har hele ti dage til at 
ændre i, så’e . . .
- og det blev en god fest.

Jubilæet fejret 
med idræts- og 
festweekend

Jubilæ um sfest på 
Store Bælt næ r kuldsejlet
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Glimt fra DJIF’s historie

1946/1947
Efter indbydelse fra Henry 
Klein, Jernbanefunktio
nærernes Idrætsforening, 
København, og N. Glar- 
gaard, Statsbanepersona
lets Idrætsforening, Kø
benhavn, mødtes den 27. 
januar 1946 kl. 10 i Rø
mers gade 27 nedennævnte 
repræsentanter for Jern
baneidrætsforeninger lan
det over for at søge stif
tet et Danske Jernbaners 
Idrætsforbund.
Sådan indledes protolkol- 
len over mødet, hvor Dan
ske Jernbaners Idrætsfor
bund blev stiftet. På mø
det blev der vedtaget fore
løbige statutter, og der 
blev valgt en forbundsle
delse bestående af:
Henry Klein, København 
(formand)
J. Rasmussen, Fredericia 
(viceformand)
N. Glargaard, København 
(kasserer)
H. Bundgaard, Køben
havn (sekretær)
H. Dalager, Nyborg, og 
P. C. Christensen, Frede
ricia (repræsentanter).
På mødet blev endvidere 
nedsat et lovudvalg, fod
boldudvalg og atletikud
valg, og man var således 
klar til at tage fat på det 
egentlige arbejde, nemlig: 
at fremme idrætten blandt 
jernbanepersonalet, samt 
gennem mesterskabskon
kurrencer at skabe samar
bejde, samhørighed og 
kammeratskab mellem 
idrætsmændene ved De 
danske Jernbaner.
Det skulle hurtigt vise sig, 
at det ikke kun var inden
for landets grænser, der 
blev igangsat aktiviteter 
blandt jernbanefolk. 
Allerede i oktober 1946 
blev der afholdt nordiske 
jernbanemesterskaber i 
fodbold i Hamar, Norge, 
med deltagelse af norske, 
svenske og danske jernba
nefodboldspillere.
Det var derfor ikke over
raskende, at Nordiske

A t letik var fra starten med på
Efter navneforandringen blev jernbaneidrættens program, 
der også plads til andre fri- (Foto: DJIF arkiv)
tidsaktiviteter - som eks. 
foto.

(Foto: DJIF arkiv)

Jernbane Idrætsmænds 
Samarbejdskomité blev 
stiftet i Helsingborg den 
13.-14. september 1947. 
Forslaget blev stillet fra 
dansk side, og Henry 
Klein blev valgt til præsi
dent.
Det var svært for N. Glar
gaard, der var kasserer de 
første to år at få økono
mien til at hænge sammen, 
og forbundet forsøgte da 
også på forskellig vis at 
fremskaffe midler.

Der blev bl. a. afholdt 
landslotteri, som i 1947 
indbragte 3.921,00 kr. 
Lotterierne var i øvrigt 
kommet for at blive, og vi 
skal helt frem til sidst i 
60’erne, før økonomien 
var så god, at de kunne 
undværes.

Der blev allerede i maj 
1946 startet et forbunds
blad, hvor formålet natur
ligvis først og fremmest 
var at virke som forbun
dets ansigt, såvel indadtil 
som udadtil, men også for 
gennem sponsorers annon
cetegning at skaffe penge, 
hvilket desværre i første 
omgang mislykkedes. 
Herudover ansøgtes om 
tilskud fra jernbaneorga
nisationerne, der velvilligt 
ydede tilskud. I 1946 på 
525 kr. og i 1947 på 275 
kr. Lidt sværere var det at 
få Statsbanerne til at åbne 
pengekassen, men i 1947 
blev der tilstillet forbundet 
et »engangsbeløb« på 
2.000 kr., hvilket naturlig
vis vakte glæde landet 
over i jernbaneidrætskred

se. Beløbet var jo samtidig 
et udtryk for, at etatens le
delse anerkendte betydnin
gen af det arbejde, for
bundet stod for.
I de første år, men natur
ligvis også fortsat, var 
kommunikationen til fore
ninger og medlemmer af 
største betydning. Udover 
det skriftlige var der stor 
rejseaktivitet, og det kan 
nævnes, at forbundsstyrel
sens aktivitet ifølge årsmø
deprotokollen marts 1947 
havde været:
Modtaget 252 skrivelser og 
afsendt 504 skrivelser og 
cirkulærer, og de 7 mand i 
styrelsen havde rejst 
20.930 km i forbundets 
tjeneste.
Der var kommet gang i ak
tiviteterne, og den frem
gang, der kunne konstate
res på årsmødet i 47, fik 
formanden til at udtrykke 
sin tro på, at vort for
bunds fundament er støbt 
på rette måde, og det er vel 
ikke ubeskedent at nære 
de forhåbninger, at dette 
kun er begyndelsen.
På den hjemlige front blev 
de første jernbanemester
skaber i atletik og fodbold 
afholdt i 1946. På 
foreningsplan var der mu
lighed for at deltage i en 
række aktiviteter, der udo
ver atletik og fodbold kun
ne være bordtennis, bryd
ning, gymnastik, skak, 
skydning og svømning.
1 løbet af det første år til
meldte 14 foreninger med 
tilsammen 2300 medlem
mer sig forbundet, og efter
2 års forløb var tallet oppe 
på 22 foreninger med 2700 
medlemmer. Foreningerne 
betalte et årskontingent på 
10 kr, og der blev indført 
et medlemskontingent på 
25 øre pr. år fra 1947, dog 
kun for personer, der del
tog i forbundets aktivite
ter. Det kan nævnes, at 
kontingentindtægterne i 
1947 i alt var på 526 kr. 
Dette beløb kunne dårligt 
dække forbundets udgifter 
til porto og administra
tion, og lederne måtte da 
også i mange tilfælde læg
ge ud af egne midler.
(Fra DJIF’s jubilæums

skrift)
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Børn og voksne legede i 
ROFI-Hallen
Af lokalredaktør Ole Tang, Ringkøbing og Omegns Firmaidræt (ROFI)

Lørdag 15. marts blev en 
meget aktiv dag i ROFI- 
Hallen. Det var medarbej
derforeningerne fra Soda- 
Stream og Bredan, der 
havde lejet sig ind i hallen, 
og fra midt på formidda
gen gik det løs med bad
minton, billard, skydning 
og fodbold for de voksne 
og stafetløb, ringkast, 
sækkevæddeløb og diverse 
andre konkurrencer for 
børnene. I alt deltog ca. 50 
børn og 120 voksne i løbet 
af dagen, og om aftenen 
var 90 af de voksne til fest 
i annekset.
Det var SodaStream-direk- 
tør Poul Erik Bæk, der 
havde taget initiativet til 
den familiedag, og alle 
parter var enige om, at der 
var tale om så fastslået 
succes, at man vil forsøge 
igen til næste år.
Fra ROFI’s side er man 
meget glad ved den slags 
initiativer. Det skaffer 
nogle mennesker i forbin
delse med hallen, som må

ske ikke kommer der i det 
daglige, og det kan være 
med til at give endnu flere 
lyst til at dyrke firma
idræt.
Problemet kan være, at 
det er vanskeligt at finde 
dage hvor hallen er ledig 
og kan lejes på den måde, 
som de to firmaer gjorde, 
men hvis man er ude i god 
tid, kan der som regel fin
des en dato.

Ideen taget op
På generalforsamlingen i 
ROFI i år opfordrede for
mand Tage Carlsen at an
dre klubber tog ideen op 
og fik arrangeret en sjov 
fam ilie-firmaidrætsdag. 
Ideen fængede og en del 
klubber arbejder med tan
ken. Foreløbig har Land
bobanken fået stablet en 
dag på benene og ca. 40 
herfra fik spillet badmin
ton m.m. i ROFI-Hallen. 
-fh

Der var gjort meget ud af udstyret blandt de medarbejdere, der 
skulle spille fodbold.
Foto: lokalfotograf Hardy Østergaard, ROFI

På vej mod København
Gennem de sidste tre år 
har der været lidt stilstand 
m.h.t. til evt. at genetable
re et samarbejde med den 
københavnske firmaidræt. 
Nu ser det ud til at man 
(styrelsen i Dansk Firma
idrætsforbund) tager fat 
om nældens rod for at 
gøre en seriøs indsats her
over for.
Der er nedsat en ad hoc- 
gruppe der gennem et ana
lysearbejde skal finde frem 
til en samarbejdsaftale 
samt økonomisk forde
lingsnøgle, som kan for

handles med organisatio
nen De Danske Skytte-, 
Gymnastik og Idrætsfor
eninger (DDSG&I) hvori 
den københavnske firma
idræt er tilsluttet. 
Firmaidrættens formand 
Tage Carlsen udtalte i sid
ste nummer af FIRMA
IDRÆT, at der synes at 
være interesse fra den kø
benhavnske firmaidræts 
side for at være med i 
DFIF idet der tit er hen
vendelser til forbundskon
toret fra klubber under de 
tre københavnske firma

idrætsunioner. Henven
delserne drejer sig om at 
benytte en række af de til
bud DFIF har.
Om det lykkes at opnå en 
aftale med DDSG&I er na
turligvis svært at spå om. 
Et er dog sikkert. DFIF er 
på vej mod København og 
et samarbejde med lands
organisationerne tilsluttet 
DFIF kan blive det første 
praktiske eksempel på 
idrætstilbud til den køben
havnske firmaidræt.
-fh

Sådan hedder 
de i København
FKBU
Firmaklubbernes 
Boldspil Union
KFIU
Københavns Funkti
onærs Idræts Union
LTFU
Lyngby-Taarbæk 
Firmaidræts Union
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Sommer
stævne 
i Odense
Hvis man ellers regner den 
6.-7. september med i ka
lenderen for den danske 
sommer, så kan man i 
Odense deltage i FKS- 
Odense’s sommestævne, 
der indeholder såvel fod
bold som håndbold. 
FKS-Odense’s arrange
ment er blot et af de man
ge eksempler på de mange 
tilbud, der tilbydes firma
idrætsklubberne under 
Dansk Firmaidrætsfor
bund.
Med gratis overnatning 
samt billig aftenfest er der 
dannet rammer for, at til
meldte hold kan få en hyg
gelig weekend. I fodbold 
kan man tilmelde sig med 
dame-, herre-, old boys- 
og mixede hold, og i hånd
bold er der mulighed for 
tilmelding til herre-, dame- 
og den mixede række.
Er man interesseret, kan 
en indbydelse rekvireres på 
tlf. (09) 17 46 06.

-fh.

IDRÆTSMÆRKEKURSUS
i gymnastik - atletik og svømning
19.-21. september 1986 
Gymnastikhøjskolen, Viborg
Deltagere: Alle over 16 år, der i foreninger og 

klubber arbejder med Idrætsmærket.
Formål: Give et øget kendskab til Idrætsmær

kets prøver i gymnastik/almen form
prøve, atletik og svømning, så dom
merkort kan erhverves i disse discipli
ner.

Tid: Fredag den 19. september kl. 15.00 til 
søndag den 21. september kl. 14.30.

Pris: Kr. 510 for kost, logi, undervisning og 
undervisningsmateriale. Betaling ved 
ankomst til skolen.

Tilmelding: Skriftligt til: Idrætsmærket, Ved
Idrætsparken 1, 2100 København 0 ., 
snarest og senest 1. september.

Yderligereoplysninger på telf. (01) 42 19 06 i kon
tortiden.

SKAKKURSUS

11 deltagere var mødt frem, da D F I F  afholdt sit første skak
kursus. Det skete 11.-13. april i Feriebyen, Middelfart. Gene
relt var der stor tilfredshed med dette første kursus, og flere af 
kursisterne udtrykte da også ønske om, at der måtte komme 
opfølgningskurser samtidig med, at det, man lige havde gen
nemgået, måtte komme med i senere kursusopslag, så andre 
firmaidrætsledere og -udøvere kunne få  glæde heraf. - Eneste 
kritikpunkt vedrørte det fastsatte tidsskema, der p. gr. a. stor 
engagement blev overskredet - et forhold, der ofte gør sig 
gældende på kurser. - Øverst ses to kursusdeltagere i den 
klassiske situation, og nederst ses Hans Thomsen (stående), der 
sammen med Bent Andersen virkede som instruktører.

F o t o :  L o k a l f o t o g r a f  C a r l  W i t t r u p ,  M i d d e l f a r t  F ir m a s p o r t

RØVERKØB RØVERKØB
Alle tiders tilbud: Til sammenslutninger der på
tænker at starte billard eller skal have bordkapa
citeten udvidet.
Billardbord til salg: 1/1 match med skiferplade, 
men uden varme 10.000 kr. Bordet har en salgs
værdi på 16.000 opstillet, prisen er excl. opsæt
ning og transport.
Henvendelse til AABENRAA FIRMA IDRÆT,
Hans Jørgen Iversen, telf. (04) 62 48 01.
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Rejseberetning:

Spændende emner til behandling på 
nordisk og europæisk plan

Svend Møller, 
generalsekretær i DFIF.

Der har fra 25/4 1986 til 
27/4 1986 været afholdt 
nordisk samarbejdsmøde 
og fra 16/5 1986 til 19/5 
1986 europæisk ditto.
Det nordiske møde blev 
afholdt i Oslo og det euro
pæiske møde i Norköping. 
Det var med stor forvent
ning, at jeg første gang 
skulle deltage for forbun
det i møder uden for lan
dets grænser, og jeg kan 
fortælle, at mine forvent
ninger i udstrakt grad blev 
indfriet.
Ud over, at det altid er in
teressant og belærende at 
træffe mennesker fra an
dre lande, der er beskæfti
get med de samme ting 
som en selv, var der nogle 
gode møder, hvor der også 
blev truffet afgørelser i 
uoverensstemmelser lande
ne imellem.
Først det nordiske møde, 
der som nævnt blev af
holdt i Oslo i nærheden af 
Holmenkollen. Fra for
bundet deltog udover un

dertegnede formanden 
Tage Carlsen, Kurt Peter
sen og Jørn Godt. 
Møderækken startede med 
en gensidig information 
fra de enkelte lande, som 
var repræsenteret. Det var 
Sverige, Norge, Finland og 
naturligvis Danmark. Her
efter startede en foredrags
række med efterfølgende 
diskussion. Det vil her 
føre for vidt at komme ind 
på de enkelte foredrag, 
men alt i alt gav det rige
ligt stof til eftertanke.

Emnerne var:
Firmaidræt som led i det 
forebyggende sundhedsar
bejde.
Motionsidrættens forhold 
til den kommercielle ud
vikling af motionstilbud. 
Motionisters deltagelse i 
lange løb. Herunder kom 
man også ind på proble
mer vedr. motionisters del
tagelse i triathlon. 
Organisationernes forhold 
til massemedierne.

Af rent konkrete sager, 
der blev behandlet, kan 
jeg nævne, at Danmark 
havde bedt om, at der blev 
lavet en samarbejdsaftale 
landene imellem, der skul
le gå ud på, at man skulle 
være behjælpelige med in
struktører og ledere, hvis 
et land ønskede at afvikle 
arrangementer i et andet 
nordisk land, og der blev 
vedtaget en samarbejdsaf
tale, som vi fra Danmarks 
side kunne være tilfreds 
med. For vores side dreje
de det sig i første omgang 
om at sikre en aftale vedr. 
sneferie.
Da vi var i umiddelbar 
nærhed af Holmenkollen, 
var vi selvfølgelig også 
oppe i tårnet, hvorfra ski
hopperne starter. Jeg har 
altid beundret disse ski
hopperes mod, når jeg 
godt tilbagelænet har set 
dem i fjernsynet. Det gør 
jeg ikke længere. Nu er jeg 
blevet klar over, at de sim
pelthen må være gale, når

En del af deltagerne på det 
europæiske møde: Fra ven
stre: Carl-Eric Lundgren,
Sverige, Helmut Dembsher, 
Østrig, Walter Westphal, 
Vesttyskland - Tage Carlsen 
og Henning Nielsen, Dan
mark - Torleif Stenvall, Fin
land - Henry Ohlson, Rune 
Eriksson og Gunner Sul/ing, 
Sverige - Per Pedersen, Nor
ge - Dusan Bogdanov, Jugo
slavien, Serge Sorber, Bel
gien, og Peter Lay, England, 
- Knælende: Ljubomir Nesic, 
Jugoslavien, og Gustaaf van 
Hecke, Belgien. - På billedet 
mangler der repræsentanter 
fra Sovjet, Holland, Schweiz, 
Spanien og Frank-rig.

de vil starte så højt oppe 
og med en fart, der nær
mer sig de hundrede kilo
meter i timen kaster sig ud i 
luften uden overhovedet at 
kunne se den bakke, de 
skal lande på. Det var vir
kelig imponerende.
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Dansk Firmaidrætsforbunds nye jubilæumstilbud:

Motionsinteresserede firma
idrætsfamilier får nu mulig
hed for at deltage i aktivitet
sudvalgets nyeste aktivitet: 
FIRMAIDRÆTTENS FA
MILIE TRIM-TOP. Den 
indeholder en række for
skellige dicipliner, og afvik
les i år på DFIF’s kursus- og 
feriecenter i Oksbøl i week
enden 22. - 24. august med 
henblik på kåring af årets 
TRIM-TOP familie.
Et af de områder Dansk Fir
maidrætsforbund satser me
get på er familiemotionen, 
og hvad er mere naturligt 
end at anvende jubilæums
året (40 år) til at styrke den
ne sag.
Med FIRMAIDRÆTTENS 
FAMILIE TRIM-TOP er 
der lagt op til at sammen
slutningerne nu får et nyt 
tilbud til medlemmerne. 
Dog skal det siges med det 
samme at deltagelsen i år 
kun kan omfatte max. to fa
milier pr. amtskreds, idet 
centret i Oksbøl med sine 31 
værelser kun kan have 26 
familier boende, da der også 
skal være værelser til ledere 
m.fl.

FIRMAIDRÆTTENS FAMILIE TRIM-TOP er Dansk Firma
idrætsforbunds jubilæumstilbud til motionsinteresserede firma
idrætsfamilier. Eneste krav til en famile er, at den består af fire 
personer, der repræsenterer mindst to generationer. Foto: -fh.

Det er aktivitetsudvalgets 
hensigt at man fra 1987 vil 
lægge TRIM-TOP’en ud til 
akvikling af indledende lo
kale arrangementer, hvorfra 
der så udtages familier til 
»en finale« på centret.
I år, hvor aktiviteten i sin 
grundform skal afprøves 
for første gang, har man 
valgt at lade sammenslut
ningerne i hver af de 13 
amtskredse under DFIF ud
pege to familier pr. amts
kreds til deltagelse i weeken
den 22.-24. august.
De familier der møder op, 
skal i år dyste i forskellige 
dicipliner som eks. opgave
tur i skoven, boldspil, fem
kamp m.m. Alle deltagere 
får en flot TRIM-TOP t- 
shirts, og vinderne i de en
kelte dicipliner samt i det 
samlede resultat får et flot 
diplom.
Alle sammenslutninger har 
fået tilsendt indbydelse og 
tilmelding skal herfra være 
forbundskontoret i hænde 
senest den 11. august. Del
tagergebyret er pr. familie 
kun kr. 500,- og det ventes 
at dette beløb betales af 
sammenslutningen/kredsen, 
da der i oplægget lægges op 
til, at de familier, der udta
ges, er fundet i allerede eksi
sterende familiemotionsar
rangementer som f. eks. 
TOUR DE PEDAL, fami- 
lietræf-stævner o. lign.
Når dette års TRIM-TOP er 
afviklet og evt. fejlretning 
fundet sted, er der som tidli
gere nævnt, lagt op til en 
større landsomfattende ak
tivitet, der kan medvirke til 
at sætte yderlig skud i fami
liemotionen indenfor firma
idrætten.
-fh



Firmaidrættens motionscykling Tour de Pedal ’86 afsluttet:

Det er stadig populært at cykle

13 sammenslutninger fra Jyl
land var med i årets Tour de 
Pedal. Her er en situation fra 
Ringkøbing. - Foto: Lokalfo
tograf Hardy Østergaard, 
Ringkøbing og Omegns Firma- 
Idræt

Med 33.268 registrerede 
personer er den 8. motions
cykelkampagne afsluttet. 22 
sammenslutninger i Dansk 
Firmaidrætsforbund var i 
perioden 28. april - 31. maj 
med til at gennemføre og 
dermed fastholde, at cyk
ling er en populær aktivitet 
hos dele af befolkningen. 
En endelig optælling af, 
hvor mange kilometer, der 
er cyklet, er ikke foretaget, 
men et tal over 200.000 er 
ikke urealistisk.

Kaj Larsen, formand for 
Aktivitetsudvalget i forbun
det, siger til Motionsjourna
len, at det nye tillæg i årets 
kampagne - distancecykling 
- blev modtaget godt, idet ni 
sammenslutninger havde 
det med i deres cykelkam- 
£agne lokalt.
Årets cykelby blev igen 
Grindsted, der klart havde 
flest ude at trampe i peda
lerne. Det er syvende gang 
af otte mulige, de vinder. 
Kun i 1983 blev de overgået

Fyn er repræsenteret med 5 sammenslutninger. Situationen på 
billedet er hentet fra Middelfart Firmasport, der i deltagerantal 
ikke er blandt topscorerne, men til gengæld har de et kønt terræn 
at byde på. Foto: Lokalfotograf Carl Wittrup

Antal Distan-
delt. cekm

Sammenslutning ialt ialt
Hjørring Firma Sport 986
Middelfart Firma Sport 113
Ikast Firma Idræt 961
Nakskov Firma Sport 225 4310
Tønder og Omegns 
Firmasport 472
Holstebro Firmaidræt 181
Skjern-T arm-Ølgod 
Firmaidræt 3418 30195
Grindsted Firma Idræt 14380
Firmaidræt i 
Varde og Omegn 1511
F.K.S. Odense 134 2600
Skive og Omegns Firmaidræt 1514 12770
Sæby Firma Idræt 2072 16030
Svendborg Firma Sport 206
Toldvæsenets Idræts- 
og Fritidsf. 110
Frederikshavn Firma Klubber 57
Nyborg Firma Sport 100 1210
Korsør Firma Sport 204 2480
Lemvig og Omegns Firma
idræt 222 3850
Bramming Firma Idræt 1530
Fåborg Firmasport 
Nykøbing F. Firmasport 1422 27310
Ringkøbing og Omegns 
Firmaidræt 3483
Ialt 33496 100755
Årets Cykl’by 1986 - Grindsted Firma Idræt 
Årets distancebyer - Skjern-Tarm-Ølgod Firmaidræt 

(uge 18 og 22)
- Skive og Omegns Firmaidræt 
(uge 21)
- Nykøbing F. Firmasport 
(uge 19 og 20)

Aktivitetsudvalget siger tak for samarbejdet i 1986.
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af Brønderslev. Netop den
ne suverænitet betyder, at 
der fra Aktivitetsudvalgets 
side vil blive taget fat på en 
kampagneudformning til 
1987, således at gnisten om 
at være med i konkurrencen 
blandt de deltagende byer 
kan vende tilbage.
Derfor har man også i år 
»kåret« årets distancebyer, 
og i den sammenhæng viser 
resultatlisten, at andre byer 
end Grindsted kom på 
»sejrsskamlen«.

I Aktivitetsudvalget er man 
indstillet på i hvert fald at 
fastholde nuværende antal 
cykelbyer, og - hvis det kan 
lykkes - gerne flere. I den 
forbindelse siger Kaj Lar
sen:
- Vi vil gennem vore kom
mende kampagnemøder 
med lederne fra nuværende 
og nye byer tilrettelægge en 
fælles kampagnelinie, såle
des at Tour de Pedal ’87 får 
endnu flere deltagere.

-fh.

Korsør Firma Sport er blandt de fire sammenslutninger øst for  
Storebælt, der i år var med i Tour de Pedal. Billedet hentet fra 
sidste cykeldag, hvor ca. 100 deltog. Flere havde madpakker med, 
som ved klubhuset blev nydt efter turen. Foto: Bent Hansen

Tour de Pedal i Skive:

Afslutning med ture på 25 
km, 65 km og 100 km
For fjerde år har Skive og 
Omegns Firmaidræt i for
bindelse med Tour de Pedal 
afsluttet kampagnen med et 
særligt arrangement. Såle
des også i år, hvor man på 
sidste kampagnedag havde 
82 personer ude på cykel
motionstur. 20 var med på 
25 km ruten, 20 på 65 km 
ruten og 42 havde valgt at få 
dagen til at gå med de 100 
km.
Til MOTIONSjournalen 
fortæller løbsleder Knud 
Sørensen: - På den lange tur 
er deltagerne (af sig selv) 
opdelt i to grupper. En der 
vil cykle hurtigt og en der 
har medbragt termokande, 
madpakker og GI. Dansk. 
Begge grupper er tilfredse 
og specielt er de glade for 
rutevalget, siger Knud Sø
rensen.

- Desværre har vi ikke så 
mange med, som vi kunne 
ønske, men igen i år falder 
vor store cykeldag sammen 
med en række børneaktivi- 
teter her i Skive, og det ko
ster deltagere hos os, slutter 
Knud Sørensen.
Inden afslutningen på Tour 
de Pedal-kampagnen i Skive 
har der været afviklet ni cy- 
kelaftener. Hver aften med 
to ruter, 10 og 20 km, og det 
samler - alt afhængig af vej
ret - mellem 25 - 175 perso
ner hver aften. Et godt re
sultat, der helt sikkert har 
sammenhæng med den fol
der der forud for cykelmå
neden er husstandsomdelt, 
samt at der hver cykelaften 
trækkes lod om mange præ
mier.

-fh.

Vinder af
TOUR DE PEDAL 1986
præmiepakker

Per Hansen, 
Jyllandsvej 38, 
5500 Middelfart

Helge Lundtofte, 
Kildevej 8,
9800 Hjørring

Birthe Pedersen, 
Spættevej 11, 
6980 Skjern

Lissi Jensen, 
Kastanievej 24, 
6880 Tarm

Rikke Nielsen, 
Savmøllen 6, 
6800 Varde

Camilla Nielsen, 
Islandsvej 8, 
7200 Grindsted

Ryan Lauridsen, 
Toften 3B,
7471 Bording

Linda Lunde, 
Poulsgårdsvej 11, 
6950 Ringkøbing

Lillian Christensen, 
Blomstervænget 24, 
6950 Ringkøbing

Kristian Munk, 
Ternevej 1, 
6851 Jannerup

Gitte Pedersen, 
Overgårdsvej 5, 
7430 Ikast

Ingrid Andersen, 
Skolegade 37, 
6880 Tarm

Inge Jensen, 
Vægtervej 1, 
9300 Sæby

Henrik Nielsen, 
Hans R. Have 44, 
5600 Fåborg

Ketty Pedersen, 
Færøvej 75, 
9800 Hjørring

Paula Jensen, 
Holstebrovej, 
7800 Skive

Gudrun Krogh, 
Hasselvej 20, 
7441 Bording

Karina Pedersen, 
E. Billesvej 96, 
9300 Sæby

Marianne Søndergaard, 
Rødsøvej 14,
7200 Grindsted

Lars W. Jensen, 
Klostergade 11 a, 
5600 Fåborg

Mona Schmidt, 
Arresøvej 2, 
7200 Grindsted

Peter Svarre, 
Tyttebærvej 1, 
7200 Grindsted

Lene Hansen, 
Mulvadvej 19, 
6740 Bramming

Jette Kruchow Madsen, 
Ortenvej 44,
6800 Varde

Gunhild Kirkegaard, 
Primulavej 25,
7200 Grindsted

Ulrik Jansen, 
Nylandsvej 10, 
6900 Skjern

Karina Elbæk, 
Finlandsvej 1, 
7200 Grindsted

Birthe Jensen,
Karen Blixensvej 69, 
7430 Ikast

Jan Poulsen, 
Bøgevænget 35, 
7800 Skive

Jan Andreasen, 
Ahornvej 38, 
5250 Odense SV

Michael Brink Jensen, 
Ørkenvej 88,
6800 Varde

Anna Kristensen, 
Nobisvej 1,
9300 Sæby

Dorte Jensen, 
Rydervænget 117, 
8210 Århus V

Ellen Præst, 
Sandersvænget 39, 
6870 Ølgod

Tom Stubdrup, 
Birkevangen 3, 
7200 Grindsted

Preben Jensen, 
Fredensvej 5, 
4220 Korsør

E. Sørensen, 
Bøge Allé 12, 
7430 Ikast

Karin Baur, 
Blommevej 8, 
6870 Ølgod

Christian Brodersen, 
Pilevænget 4,
7100 Vejle

Maibritt Dalgaard, 
Dalbo 46,
7200 Grindsted

Torben Viborg, 
Søvejen 12 a, 
7670 Lemvig

Jesper L. Brix, 
Tværsigevej 56, 
6740 Bramming

Kia Vestergaard, 
Sæbygårdsparken 14, 
9300 Sæby

Jytte Hansen, 
Skovvej 9, 
6880 Tarm

Berith Westergaard, 
Færøvej 42,
5500 Middelfart

Marius Lund, 
Harevænget 25, 
7200 Grindsted

Knud M. Andreasen, Jesper W. Jensen, 
Fynsgade 36, Havegyden 4, 
7200 Grindsted 5500 Middelfart

Pia Nothlev, 
Reventlovsvej 41, 
5000 Odense C

Dorte M. Christensen, 
Holdgårdsvej 11,
7260 Sdr. Omme
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Tilfredsstillende ind
sats i LØB FOR AFRIKA

Selv om Hærvejsmarchen nu har fået indlagt en halv- og hel-ma- 
rathon, så gennemfører de fleste dog Danmarks største og ældste 
march ved gang. Arrangørerne håber på ca. 6000 deltagere når 
startskuddet går lørdag den 28. juni og søndag den 29. juni.

Foto: Hærvejsmarchens pressesekretariat

Hærvejsmarchen 
- vejen til sundhed

Idrættens Fællesråd ved 
Dansk Idræts-Forbund, De 
Danske Skytte-, Gymnastik- 
og Idrætsforeninger, De 
Danske Gymnastik- og 
Ungdomsforeninger og 
Dansk Firmaidrætsforbund 
gennemførte som bekendt i 
samarbejde med Dansk 
UNICEF-komite og Dan
marks TRIM-komite
SPORT AID/LØB FOR 
AFRIKA.
Resultatet blev i kroner og 
ører ca. 300.000, og hertil 
skal man så lægge hvad der 
kommer ind på de girokort, 
der har stået på alle landets 
posthuse.
1 Danmark blev der etable
ret 40 lokale motionsløb 
med opfordring til hele fa
milien. Her deltog over 
10.000 personer. Endvidere 
resulterede den danske ind
sats også i, at der på Grøn
land blev afviklet løb i fire 
byer. Udover de lokale løb 
blev et »Stjerneløb« ved 
Christiansborg i København 
besøgt af ca. 600 kendte og 
ukendte idrætsfolk samt en 
lang række politikere, skue
spillere m. fl.
»Stjerneløbet«, der blev af
viklet søndag den 25. maj, 
blev fulgt op af en telefon
indsamling der alene på ca.
2 timer gav ca. 150.000 kr. 
På globalt plan forlyder det, 
at der er samlet ca. 1.5 milli
ard kroner ind. Et godt re

sultat, der kan bidrage til 
hjælpearbejdet i Afrika.
I Danmark havde man - 
modsat andre lande - kun 
seks uger til at bygge lands
kampagnen op. Et sekreta
riat med en repræsentant 
fra hver organisation arbej
dede næsten i døgndrift, og 
det blev til mere end 20.000 
brevudsendelser til forenin
ger, løbsarrangører, presse
meddelelser, ansøgninger, 
sponsoraftaler, løbsinvita
tioner, reklameudsendelser 
m. m. Hertil skal lægges ud
sendelse af ca. 170.000 giro
kort og 2.000 stk. plakater 
til posthusene samt diverse 
småudsendelser.

-fh.

Landssponsorer i 
LØB FOR AFRIKA
Bording Formular
tryk, Bording Grafik, 
Lassen Offset, Finn 
Rosenkvist, Tuborg 
Sport, KTAS, Sports 
Foto, Ajour Klip, 
Falck, Politikens Pres
sefoto, Dansk Tids
kontrol, Greens Pap
rørsfabrik, Næstved 
Tidende og Matts 
Hammer Reklame.
Idrættens Fællesråd 
siger tak for hjælpen.

I udlandet kaldes dansker
ne: En sportsglad nation, og 
det er da også rigtigt, at 
hver fjerde dansker er aktiv 
udøver af en eller anden 
sport. Ikke alle sportsgrene 
et lige lette at gå til. Nogle 
kræver dyrt udstyr, andre 
koster lang og tidskrævende 
træning, men langt de fleste 
mennesker, uanset alder og 
køn, kan med lidt fornuftig 
træning deltage i de mange 
marcher som hvert år tilret
telægges rundt om i landet. 
Mange firmaidrætssammen
slutninger har marcher på 
deres program og tilslutnin
gen hertil er pæn. Men re
korden i Dammark tilhører 
Hærvejsmarchen, der også 
er den ældste herhjemme. 
Firmaidrættens islæt heri 
består i, at forbundsfor
mand Tage Carlsen sidder i 
marchens præsidium sam
men med landets kulturmi
nister. Protector for Hær
vejsmarchen er Hans Kon
gelige Højhed Prins Henrik, 
der ved enkelte lejligheder 
har været i Viborg for at fo
restå åbningen.

Hærvejsmarchen, der afvik
les den 28. - 29. juni i år, 
fører deltagerne gennem 
nogle af Jyllands skønneste 
og mest og varierede land
skaber. Marchen er kendt 
gennem årene for det høje 
serviceniveau, der bydes 
deltagerne, lige som Viborg 
by i marchdagene byder på 
mange forskellige former 
for underholdning.

Halv- og hel marathon
Hærvejsmarchen har gen
nem sine 17 år undergået en 
række forandringer. De se
neste tiltag er foretaget på 
baggrund af faldende delta
gerantal, og det nye er et 
tilbud om at løbe ruten 
igennem. Man kan således 
nu tilmelde sig enten halv- 
marathon (21.097 km) eller 
hel-marathon (42.195 km). 
Ved gennemførsel af mara- 
thonløbene har Danmark 
fået sin første morgen-ma- 
rathon, idet startskuddet 
går kl. 05.00.

-fh.
Mange kendte ansigter stillede op ved Christiansborg til »Stjerne
løbet«. Her ses f. eks. med nummer 157 årets håndboldspiller, 
Michael Fenger. Foto: Preben Søborg



Rejseberetning fortsat:

Afslag på europæiske 
mesterskaber for 
firmaidrætslandshold

På det europæiske møde 
var vi repræsenteret ved 
Tage Carlsen, Henning 
Nielsen, Gunnar Petersen 
og undertegnede.
Udover deltagere fra 10 af 
medlemslandene i den eu
ropæiske forbund var der 
to observatører fra Sovjet
unionen, hvor der også 
dyrkes firmaidræt. Jeg 
snakkede en del med en af 
dem, en hr. Dergunov, der 
fortalte, at han var for
mand for 45 miil. medlem
mer. Deres forbund var 
bygget op omkring en hel 
masse forskellige branche
forbund, således at smede 
dyrkede firmaidræt mod 
andre smede, kulminear
bejdere mod andre kulmi
nearbejdere o.s.v. Altså en 
hel anden struktur, end vi 
kender til.

Fra selve mødet kan jeg 
fortælle, at formanden 
Serge Sorber fra Belgien af 
præsidiet blev bemyndiget 
til at optage forhandlinger 
med både Svejts og Spani
en om optagelse i det euro
pæiske samarbejde.
Det siddende præsidie blev 
genvalgt uden modkandi
dater, hvilket betyder, at 
Tage Carlsen fortsætter 
som den ene af to næstfor- 
mænd.
Et forslag fra Frankrig om 
oprettelse af en europame- 
sterskabsturnering for fir
maidrætslandshold led en 
krank skæbne, da det i al
lerhøjeste grad strider 
imod de principper, vi i 
Norden står for. Forslaget 
blev forkastet.
I denne forbindelse blev 
det fra mange sider frem

hævet, at den form, som 
Europafestivalen i Middel
fart havde, er den form, 
som det fælles idrætssam
arbejde bør have.
Et arrangement som for
bundet har fået ros for fra 
alle sider.
Det blev endvidere vedta
get, at den næste kongres 
skulle afholdes enten i 
Holland eller i Danmark. 
Det er sådan, at man på 
ulige år afholder festival 
og på lige år kongres. Den 
europæiske festival 89 på
tænkes afholdt i Jugosla
vien.
At det ikke var helt tilfæl
digt, at svenskerne havde 
valgt at afholde kongres
sen i Norköping, kom ty
deligt frem under mødet, 
da Sverige anmodede om 
at blive arrangør af festi

Der blev også tid til lidt pau
segymnastik mellem møderne

valen i 1991 netop i Nor
köping. Vi var også ude at 
se på anlægget, Himmel- 
stalund, hvor man påtæn
ker at afvikle festivalen, 
og jeg må indrømme, at 
jeg dårligt kan forestille 
mig et anlæg i Europa, der 
ville være mere velegnet. 
Det vil føre for vidt at gå i 
enkeltheder, men jeg kan 
blot nævne, at inden for 
anlæggets rammer vil der 
være mulighed for at an
vende 54 badmintonbaner, 
alle under tag.
Det var et lille tilbageblik 
på nogle udbytte- og ople
velsesrige dage.
Svend Møller

Ta'et skifte i 
Danmark* Stafetten

Motions-stafetløbet
med speciel klasseinddeling for firmahold

Få en invitation
ESBJERG: Søndag den 24. aug.
Danmark-stafetten, EFI-Hallerne, Sportsvej 21,6705 Esbjerg 0

FREDERIKSHAVN: Søndag den 31. aug.
Frederikshavn Firma Klubber, Flade Engvej 8, 9900 Frederikshavn
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Fodbold er en a f de 22 discipliner, der er programsat til den 6. 
Europafestival i Wien 1987. Glædeligt er det, at man kan 
tilmelde både 11 og 7 mands hold hos herrerne samt 7 mands 
hold hos damerne

Wien byder også turist mæssige oplevelser. Arrangørerne ven
ter at en del vil benytte lejligheden til at deltage i en række 
arrangerede ture, eksempelvis rundture i byen

Optakt til Europafestivalen 1987
Det er nu vedtaget, at 
Dansk Firmaidrætsfor
bund arrangerer fællesrej
se til den 6. Europafesti
val, der afvikles i Wien/- 
Østrig i dagene 17.-20. 
september. Forbundssty
relsen vedtog på sit møde 
den 5. juni et handlings
program, der fastlægger 
hvorledes turen - incl. til
melding - tænkes gennem
ført.
Således vil der her i FIR- 
MAIDRÆT/september 
være et 4-sidet program 
med alle nødvendige op
lysninger til FORHÅNDS- 
TILMELDING. Denne 
skal være afsluttet i okto
ber, og alle, der på nuvæ
rende tidspunkt påtænker 
at deltage, bør derfor være 
opmærksom på netop det
te nummer af FIRMA
IDRÆT.
Turen til Wien kan have 
deltagelse af alle, blot man

opfylder kravet om med
lemskab i en firmaidræts
klub tilsluttet en bysam
menslutning under DFIF.
I øjeblikket arbejdes der 
på at få de sidste priser på 
transportform. Det gælder 
bus, tog og fly, og alt af
hængig af prisniveauet 
vælges hvorledes turen 
skal foregå. Bustransport 
er det billigste, men hertil 
skal lægges en dag før og 
efter festivaldagen.
Der bliver som tidligere 
nævnt 22 idrætsdiscipliner 
at tilmelde sig i, men her
udover bliver der også ar
rangeret en række alterna
tive fritidsaktiviteter, samt 
en række turistture. Wien 
er jo så absolut en hoved
stad, der er et besøg værd. 
I næste nummer (august) 
vil vi gå tæt på festivalen, 
således at man i september 
er klar til forhåndstilmel
ding. -fh.
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Et tyndt oplæg fra bredde
idrætsudvalget
Af konsulent Jørgen Rasmussen

Kulturministeriets bredde- 
idrætsudvalg præsentere
de på et pressemøde den 
22. maj sit debatoplæg 
med forslag til forbedring 
af breddeidrættens vilkår. 
Det er et tyndt oplæg, der 
på sine 13 sider A-4 ikke 
rummer megen nytænk
ning. De i oplægget frem
førte forslag kan ikke 
være overraskende for ret 
mange idrætsledere med 
fingeren på pulsen.
I forsøget på at etablere en 
grundlæggende viden om 
breddeidrættens udvikling 
og vilkår, har udvalget i 
det hidtidige arbejde lagt 
vægt på at belyse de aktu
elle forhold. Udvalget har 
herved tilvejebragt den 
faktiske baggrund for sine 
overvejelser og forslag. 
Udvalgets undersøgelser 
påviser, at der i de seneste 
10 år er sket en voldsom 
aktivitetsudvikling, såvel 
hvad angår antallet af ak
tive som idrætsformer. 
Der har i perioden været 
en stor udvikling i aktivite
terne i foreningerne, men 
det synes at være aktivite
terne uden for foreninger
ne, som har været udsat 
for den største vækst. Det 
må som en del heraf vur
deres, hvordan man bedst 
imødekommer de nye

idrætsgruppers behov, 
fremgår der af oplægget.
I nogle tilfælde vil det 
være naturligt, at forenin
gerne varetager aktiviteter
ne, i andre at grupper 
uden for foreningerne får 
mulighed for at igangsætte 
aktiviteter, og i helt tredje 
tilfælde kan det bedste 
være, at der er offentlige 
tilbud.

Unfair konkurrence
Det sidste forslag med of
fentlige tilbud kan få al
vorlige konsekvenser for 
de etablerede foreninger. 
Hvis dette forslag realise
res ligger der uoverskueli
ge konsekvenser for de ek
sisterende foreninger, hvis 
de skal til at konkurrere 
med offentlige idræts- og 
fritidstilbud om faciliteter, 
instruktører og lignende. 
Det er unfair konkurrence, 
som organisationerne og 
foreningerne på det kraf
tigste må tage afstand fra.

Aktivitetspulje
Det mest vidtgående for
slag i breddeidrætsudval
gets debatoplæg er afsnit
tet om oprettelse af en ak
tivitetspulje til omstilling 
og forsøg. Hensigten her
med skal være, at der gives 
mulighed for at omstille 
aktiviteter og organisation 
m. m., således man kan 
søge at leve op til de krav, 
som det moderne samfund 
stiller.
Midlerne må i særlig grad 
rettes mod omstilling, der 
bygger på decentralisering 
og små enheder, selvorga
nisering af aktiviteterne, 
fleksible tilbud og åben 
deltagelse samt tværgåen
de aktivitetsindhold eller 
initiativer, som retter sig 
mod særligt støttekræven
de grupper, hedder det i 
udvalgets oplæg.

Lempelse af 
25 års-reglen
Et af udvalgets mest om
fattende forslag er en lem
pelse af 25 års-reglen. 
Breddeidrætsudvalget har 
forsøgsvis opstillet tre mo
deller med forslag til for
bedring af de gældende 
ordninger.
Model 1:
For foreninger med mere 
end 25 % aktive medlem
mer over 25 år nedsættes 
tilskuddet med en procent
del svarende til den pro
centdel, hvormed antallet 
af aktive medlemmer over 
25 år overstiger 25 %. El
lers bevares de nuværende 
regler, dog således at man 
skal have mindst 10 % 
medlemmer under 25 år 
for at kunne få anvist lo
kaler. Det betyder i prak
sis, at den nugældende 10 
°7o grænse hæves til 25 %, 
således at de første 25 % 
bliver »gratis«.
Model 2:
25 års-aldersgrænsen op
hæves helt, dog således at 
mindst 10 °7o af de aktive 
medlemmer skal være un
der 25 år. Ellers bevares de 
nuværende regler bl. a. så
ledes, at har man ikke 
mindst 10 % under 25 år i 
foreningen, så har man 
ikke lokaleanvisningsret. 
Det betyder, at de forenin
ger, som i dag er berettige
de til at få lokaler anvist i 
henhold til fritidsloven, 
også vil være berettigede 
til det fulde lokaletilskud. 
I praksis vil det indebære, 
at stort set alle Danmarks 
foreninger vil kunne få ret 
til lokaletilskud efter fri
tidsloven.
Model 3:
Maksimumsbeløbet, som 
tilskud til lokaler beregnes 
ud fra, hæves fra 50 til 100 
kr. (hvoraf 75 % er til

skudsberettiget). Dette 
forslag betyder, at fore
ninger i kommuner med 
dårlige støtteordninger får 
garanteret en forhøjelse af 
tilskuddet til egne eller le
jede lokaler.

Andre forslag
Udover de nævnte forslag 
til debat mener udvalget 
bl. a. også, at der må ydes 
hjælp til uddannelse.
Man peger også på, at der 
må ske en lettelse af de ad
ministrative byrder.
Til støtte for igangsættel
se, fornyelse og udvikling 
peger man også på ansæt
telse af fritidsvejledere el
ler konsulenter.
Man foreslår også, at der 
må ske en opbygning af 
decentrale og/eller fleksib
le faciliteter.
Det fremføres også, at 
idrætten må bringes mere 
centralt ind i den fysiske 
planlægning af miljøet. 
Breddeidrætsudvalget un
derstreger, at forslagene 
ikke må tages som løfter 
fra udvalget. Hensigten 
med offentliggørelsen af 
oplægget har været at ori
entere offentligheden om 
det hidtidige arbejde i ud
valget og lægge op til de
bat.
Da det er forslag, som kan 
få stor betydning for de 
fremtidige muligheder for 
at dyrke idræt og andre 
aktiviteter, håber udval
get, at man hermed har 
lagt op til en åben og enga
geret debat om bredde
idrættens vilkår. Debatten 
og synspunkterne vil kom
me til at indgå i bredde
idrætsudvalgets afslutten
de overvejelser, inden be
tænkningen færdiggøres i 
efteråret 1986. Offentlig
hedsfasen og debatperio
den løber frem til den 14. 
august.
Det er en enestående mu
lighed for idrættens ledere 
og andre interesserede til 
at påvirke den lovgivning, 
man fremover skal arbejde 
under. - Derfor bør man 
udnytte denne mulighed i 
alle led i det etablerede sy
stem. - Det vil i bedste fald 
kun komme jer selv tilgo
de.
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Landskredsen på fode igen
Af foreningskonsulent Hardy Pedersen

Landskredsen har i den 
sidste tid ikke rigtig funge
ret som en kreds. Således 
har der i 1985 ikke været 
aktivitet overhovedet. Det
te sammenholdt med, at 
den hidtidige formand, 
Keld Westergaard, på det 
ordinære årsmøde den 14. 
marts 1986 overraskende 
meddelte, at han gik i uti

de på grund af svigtende 
helbred betød, at man ikke 
fik valgt bestyrelse.
I stedet blev man enige om 
at tage to måneders tæn
kepause, hvor hver af de 6 
sammenslutninger skulle 
gennemtænke situationen. 
Skulle Landskredsen bestå 
og i givet fald, hvordan 
skulle samarbejdet så for
me sig?
Landskredsens specielle 
struktur med medlemmer 
fra hele landet gør ofte ar
bejdet besværligt og en 
økonomisk belastning. 
Eksempelvis et bestyrelses
møde er en bekostelig af
fære, da der skal rejses fra 
alle landsdele, ligesom fle
re er nødt til at overnatte 
på mødestedet.
På trods af ulemperne var 
alle enige på det ekstraor
dinære årsmøde, der blev 
afholdt den 23. maj 1986 i

Vejle. Konklusionen på 
mødet blev: Arbejdet i 
Landskredsen skal fort
sætte.
Alle 6 sammenslutninger 
bakkede op og sagde, at 
man var klar til at viske 
tavlen ren, smøge ærmer
ne op og gå aktivt ind i 
arbejdet.
Eneste større debatpunkt 
var spørgsmålet om 
idrætsudvalg eller ej. Til 
sidst var der dog omtrent 
enighed om, at der ikke 
skulle vælges et særskilt 
idrætsudvalg, men at man 
i stedet skulle finde en eller 
flere i bestyrelsen og på
lægge denne/disse ansva
ret for afviklingen af 
Landskredsstævnerne. 
Denne/disse må så trække 
på den nødvendige bistand 
udefra.
DFIFs formand, Tage 
Carlsen, overværede mø

det og udtrykte her styrel
sens støtte til Landskred
sen. »Vi ønsker Lands
kredsen bevaret og gerne 
udvidet.
Valgene til bestyrelsen gik 
smertefrit.
Til formand og medlem af 
forbundsrådet blev valgt 
Kaj Christensen fra Dansk 
Kødindustri- og Slag
teriidrætsforbund. 
Kasserer Hakon Christen
sen, Toldvæsenet. 
Næstformand og sekretær 
Bent Ole Jensen, DJIF. 
Ansvarlig for idrætsarbej
det Poul Skønnemann, 
Fængselsvæsenet. 
Kursuskontaktmand John 
Kjeldsen, Brugsen, og en
delig fik Peter Fynboe 
Hansen, Posten, sæde i 
bestyrelsen.
Mødet sluttede med, at 
flere udtrykte en tak til 
Keld Westergaard for hans 
3 år som formand for 
Landskredsen.
Bl.a. havde hans bramfri 
måde at udtrykke sig på 
altid sat kolorit på arbej
det i Landskredsen.

D
Læser

breve

Dart
Da det kan konstateres, at 
4 andre sammenslutninger 
eller forbund - foruden 
DFIF - har dart på pro
grammet, må der vel være 
en mulighed for et samar

bejde de 5 sammenslutnin
ger imellem.
DFIF har jo dart på pro
grammet i ca. 14 byer, så 
nogen interesse må der jo 
være. De andre, der har 
dart på programmet, er: 
Brugsforeningsbevægel
sens Personale Forening, 
Danske Jernbaners
Idræts- og Fritidsforbund, 
Postens Idræts- og Fritids
forbund, Toldvæsenets
Idræts- og Fritidsforbund. 
Alt dette må da kunne 
bruges til et eller andet, f. 
eks. en eller anden form 
for et landsstævne.
Men OK! Dette er jo kun 
nogle tanker fra et menigt 
medlem, som hermed er 
kastet ud i luften med det 
håb, at nogen vil gribe 
dem.

Med venlig hilsen 
Frank Pommersgaard 

og Villy Larsen, 
Nakskov

Ang. Tour de 
Pedal ’86
I Motionsjournalen i Fir
maidræt nr. 4-86 skriver 
redaktøren om årets cykel
by:
I 1985 overraskede Nykø
bing F. ved at besætte an
denpladsen, hvilket i sig 
selv er en overraskelse. 
Det bemærkelsesværdige 
var, at det var første gang 
de overhovedet deltog i 
Cykl’kampagnen.
Mon ikke det var på tide, 
at Finn Hagedorn kikkede 
lidt tilbage i resultaterne, 
før han skriver sådan no
get sludder.
Nykøbing F. Firmasport 
har været med fra starten i 
1979, og blev også denne 
gang nr. 2. Vi sprang over 
i 1980, men har været med 
siden med større eller min
dre held.

En anden ting: Jeg forstår 
ikke, du først sender pres
semeddelelse ud den 24. 
april, når starten foregår 
allerede den 28. april.

Med sportslig hilsen 
Jette Hurwitz, 

Nykøbing F. Firmasport

Svar på indlæg fra 
Nykøbing F.
- Du har ganske ret i, at 
jeg ikke havde mit kilde
materiale i orden. Und
skyld. M.h.t. pressemed
delelse er denne først be
stilt fra Aktivitetsudvalget 
den 22. april, så dette 
punkt må du nok tage med 
på et af efterårets kritik
møder for Tour de Pedal.

Finn Hagedorn
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Volleyball i Thisted:

Firmaidrætten - Idrætsforeningernes 
dårlige samvittighed?
Firmaidrættens lokalredaktør i Thisted, Jan Goddard har i sit lokalblad haft følgende indlæg 
vedr. volleyball. Hovedessensen er, at firmaidrætten har været igangsætter til oprettelse af en 
motionsafdeling under en specialklub.
Indlægget er skrevet af træner i Thisted Volleyball Klub Mogens Vinter.

Mange har gennem 
Thisted Firmasport 
(TFS) fået lyst til at 
dyrke motion, men 
desværre kan TFS 
»kun« tilbyde turne
ringskampe, hvor
ved der bliver et 
»hul«. Indenfor 
volleyball har det ud
viklet sig på følgen
de positive måde.
Da jeg for omkring halv
andet år siden for første 
gang stiftede bekendtskab 
med volleyball i TFS, blev 
jeg meget - og glædeligt - 
overrasket over det store 
fremmøde, der var til 
kampene, der blev afviklet 
i gymnasiets træningshal. 
Aktiviteten var høj og 
sejrsviljen stor, men det 
mest slående var den store 
bredde og den gode spil
forståelse, der blev udvist. 
I denne forbindelse er det 
værd at bemærke, at vol
leyball er en forholdsvis ny 
sportsgren, der først inden 
for de sidste 10-15 år har 
vundet den store udbredel
se - her tænkes først og 
fremmest på skolernes 
idrætsundervisning. Dette 
betyder, at de, der (som 
jeg selv) har rundet de 30, 
først på et relativt sent 
tidspunkt har stiftet et før
ste bekendtskab med vol- 
leyballspillet. Måske har 
men slet ikke tidligere prø
vet dette spil!
Som idrætsleder og som 
spiller i Thisted Volleyball- 
klub var det selvfølgelig 
ikke overraskende for mig 
at se en gruppe mennesker 
blive begejstret for volley- 
ballspillet. Det overra
skende var, at størstepar

ten af deltagerne i firma- 
sporten var folk med både 
lyst og evner til volleyball, 
men samtidig også folk, 
der af en eller anden grund 
ikke fandt vej til den loka
le volley-klub.
Denne »holden sig væk« 
har imidlertid min fulde 
forståelse, idet der i de fle
ste klubber (ikke kun vol
ley) ikke levnes plads til 
folk der blot ønsker at 
lære et spil uden at ville 
spille på et af klubbens 
konkurrencehold. Specielt 
ikke hvis man er på den 
»forkerte« side af de 30. 
Jeg er godt klar over, at 
mange klubber har hold, 
der blot træner på motion
splan, men klubberne er

næppe villige til at stille 
kvalificerede trænere/in- 
struktører til disse hold, 
og specielt ikke hvis spil
lerne ikke ønsker at spille 
kampe. I Thisted Volley
ball Klub har vi - med suc
ces’en i TFS-volley in 
mente - oprettet et såkaldt 
»motionshold«, der træ
ner en gang om ugen, ude
lukkende for at »spille for 
sjov«.
Samtidig bliver der dog 
hver »træningsaften« lagt 
vægt på at lære volleyball- 
spillets taktiske og tekni
ske finesser.
Som træner for »motioni- 
sterne« vil jeg tillade mig 
at kalde volleyball klub
bens »projekt« for en suc

ces, hvilket ikke mindst 
begrundes i det konstant 
store fremmøde på 10-14 
personer hver gang, men 
også set ud fra deltagernes 
fremgang.
Under alle omstændighe
der må jeg konkludere, at 
glæden ved at instruere og 
ved at »tingene lykkes« er 
lige stor, hvad enten 
idrætsudøveren er 10 eller 
40 år. Derfor vil jeg gerne 
opfordre klubberne til at 
tage ideen op, således at de 
mange mennesker, der via 
firmasporten får lyst til at 
dyrke en ny sportsgren, 
får mindst lige så gode be
tingelser som f.eks. klub
bens ungdomshold.
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DFIF’s
konsu
lenter:

Foreningskonsulent 
øst for Store Bælt
Jørgen Rasmussen,
Lovvej 10, 
Pederstrup,
4700 Næstved.
Tlf. (03) 76 16 35

Foreningskonsulent 
Sønderjylland og Fyn
Torben Laursen,
Gammel Kongevej 48, 
6200 Åbenrå.
Tlf. (04) 62 72 86

Foreningskonsulent 
Nord- og Midtjylland
Hardy Pedersen,
Elmelunden 36,
9260 Gistrup.
Tlf. (08) 32 35 76

Kursuskonsulent
Peter Jensen,
Tingvallavej 41, 
5210 Odense NV. 
Tlf. (09) 16 24 16

Forbundskontoret
Tlf. (09) 22 55 92

Markedskonsulent 
og redaktør
Finn Hagedorn,
Fennemarken 289, 
8800 Viborg.
Tlf. (06) 67 31 91

Stadfæstede afgørelser 
fra ordensudvalget
Forbundets ordensudvalg har i forbindelse med indberettede ankesager 
truffet en række afgørelser, som vi her i F1RMADIRÆT finder kan 
være af interesse at have kendskab til.

Sag:
Spedition Mylin 
6270 Tønder
Anke a f Sønderjyllands- 
kredsens
afgørelse vedr. indefod- 
bold.
Ordensudvalget har be
handlet klubbens anke 
over, at Sønderjyllands- 
kredsens idrætsudvalg har 
frataget klubben den 1. 
plads, som blev vundet 
ved kredsstævnet i Bov 
den 19. januar 1986. Kred
sens begrundelse var, at 
klubben havde anvendt en 
ulovlig spiller: Claus Beck. 
Udvalget har ved sagens 
behandling især lagt vægt 
på, at klubben har er
kendt, at den pågældende 
person fratrådte virksom
heden den 1. oktober
1985. Der er herved i rela
tion til kredsstævnet sket 
overtrædelse af paragraf 8 
B og 8 L i »Fællesbestem
melser for Lands-, Kreds- 
og Åbne stævner«. 
Udvalget har truffet føl
gende énstemmige AFGØ
RELSE:
Den af Sønderjyllands- 
kredsens Idrætsudvalg truf
ne afgørelse stadfæstes.

Sag:
Arbejdernes Boldklub 
Aalborg Værft
Anke fra Aalborg Firma
sports afgørelse vedrøren
de indefodbold. 
Ordensudvalget har be
handlet klubbens anke 
over, at Aalborg Firma
sports fodboldudvalg har 
fastholdt en beslutning om 
at frakende klubben en 1. 
plads i indefodbold med 
henvisning til, at der er an
vendt en ulovlig spiller: 
Jørgen Christensen.

Udvalget har ved sagens 
behandling bemærket:
- at der er tale om en 
pointsturnering, der afvik
les over et antal spilledage 
fordelt over kalenderårene 
1985 og 1986.
- at det af ÅFS’s turne
ringsregler, par. 1, stk. 2, 
fremgår, at en spiller ikke i 
samme kalenderår kan del
tage på såvel et danmarks- 
seriehold etc. som på et 
firmaidrætshold.
- at det i indbydelsen til 
den pågældende turnering 
er præciseret, at der ikke i 
turneringen må benyttes 
spillere, som i 1985 har 
været aktiv på et af de 
nævnte par. 1, stk. 2, om
talte hold.
- at klubben ifølge ÅFS’s 
love, par. 16, stk. 1, er 
forpligtiget til at anerken
de unionens afgørelser. 
Udvalget konstaterer, at 
klubben har overtrådt den 
af ÅFS’s fodboldudvalg i 
den udsendte indbydelse 
trufne afgørelse om delta
gerberettigelse. Udvalget 
har herefter i enighed truf
fet følgende AFGØRELSE: 
Den af Aalborg Firma
sports fodboldudvalg truf
ne beslutning stadfæstes.

Sag:
Dansk Metals Afdeling 
8700 Horsens
Anke over karantæne 
idømt af
Horsens Firma-Idræt, 
Ordensudvalget har på et 
møde den 18. januar 1986 
behandlet foreningens anke 
af 12. november 1985. 
Udvalget har ved sagens 
behandling primært lagt 
vægt på de af foreningen 
erkendte forhold: opgivel
se af falsk klubnavn og 
indtagelse af drikkevarer 
på idrætsanlæggets parke
ringsplads, hvorved § 6 i 
det for idrætsanlægget 
gældende ordensreglement 
er overtrådt.
Udvalget traf i enighed 
følgende AFGØRELSE: 
Den af Horsens Firma-Idræt 
idømte karantæne stadfæ
stes.

Træningsdragter 
fra kr. 236,-
Ring eller skriv efter 
vor farvebrochure.

Dueoddevej 14 
7400 Herning
Tlf. 07-22 06 22

idana
sport
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tD  Dansk 
Firmaidrætsforbund

FAMILIE 
MOTIONSHANDBOG
Denne bog indeholder på en let og letlæselig måde en række faml- 
lie-motionsaktiviter, hvor hele familien kan være med. Ideerne er 
velegnede til strand- eller skovturen, når der eks. holdes fætter/ 
kusinedag eller hvis en børnefødselsdag skal have et særligt 
spændende indhold.
Dansk Firmaidrætsforbunds familie-motionshåndbog er et godt 
bud på AKTIV FRITID.

*

★

★

★

★

24 spændende motionslege 
Let konditionstræning 
PR og arrangementsteknik
Format: A5 
Stift plastringbind

p r i s  50.
Kuponen sendes til: Dansk Firmaidrætsforbund Tåsinge-Hallen 5700 Svendborg (09) 22 55 92.

Ja tak. Undertegnede vil gerne købe_______stk. familie-motionshåndbog til kr. 50 incl. moms og porto.

NAVN ..............................................................................................................................................................

ADRESSE .......................................................................................................................................................

POSTNR..................................  BY__________________________________

Jeg vedlægger 50,- i check □
Beløbet er indbetalt på giro 6 46 65 08 □

Underskrift
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Postbesørget blad 
(1535 Ap.V.)

Abonnement og adresseændringer 
sker ved henvendelse til:
DFIF, Tåsinge-hallen, 5700 Svendborg. 
Tlf. (09) 22 55 92.

t>
Lokal
redaktøren

Esbjerg
En tilfreds kunde 
At det ville være en sand 
fornøjelse, at arrangere 
vort 10. jubilæumslands
stævne i Esbjerg Firma
idræts faciliteter, var vi 
fra Taxa Sport Esbjergs 
vedkommende fuldstæn
dig klar over, alligevel blev 
vi gang på gang overrasket 
over den hjælp der fulgte 
med.
Før vi den 12. og 13. april 
afholdt vort 10. lands
stævne her i Esbjerg, har 
landsstævnet godt nok 2 
gange før, men med bety
delig mindre deltagelse, 
blevet afholdt med succes i 
EFI’s faciliteter, er lands
stævnet blevet afholdt i 7 
andre byer fordelt over 
hele landet, deriblandt 
også store byer som Oden
se, Aalborg og Køben
havn, men aldrig har byer
ne kunne præstere de faci
liteter, som vi har her i Es
bjerg Firma-Idræt.
Under afviklingen af vort 
landsstævne her i EFI fik 
vi mange rosende ord, og 
tydelige tegn på misundel
se fra vore over 300 gæster 
fra hele Danmark. Disse 
roser er hermed givet vide
re til EFI.
I ovenstående indledning 
gives udtryk for, at vi blev

overrasket. Jo, - som det 
er sket 9 gange før, er mad 
m. m. i diverse reatauran- 
ter og cafeterier sluppet 
op, så vi måtte gå sultne 
fra hallerne og spise på 
hjemvejen. Men - Zanny 
og Willy med deres perso
nale fortjener en stor bu
ket roser. Aldrig er vi og 
vore gæster blevet behand
let så godt som her i EFI; 
der var mad nok hele 
weekenden, der var ingen 
der kørte sultne herfra. 
Slet ikke at forglemme, 
selv på de tidspunkter, 
hvor der var mest tryk på i 
køkkenet, var der både 
god betjening og smil til os 
og vore gæster i cafeteriet 
og bankolokalet, som vir
ker ganske udmærket til 
store stævner.
Det er med vemod vi fra 
Taxa Sport erfarer, at vi 
snart må tage afsked med 
Zanny og Willy - så her 
ved denne lejlighed siger vi 
jer tak for den tid, hvor I 
begge med jeres afsmitten
de humør har betjent os, 
når vi i det daglige har 
færdedes i EFI, og det 
gælder fra alle vore 
idrætsafdelinger.
En overraskelse mere - 
ikke mindst før stævnet 
løb af stabelen: Vi vidste 
ganske udmærket at EFI 
havde en dygtig og rar pe
del i Lars, men at han også 
havde rigtig mange ideer 
og gode råd, som vi kunne 
få glæde af, havde vi nok 
ikke ventet. Der skal her 
lyde en stor tak til vores 
pedelpar, Anne-Marie og 
Lars, for jeres hjælpsom
hed, både før, under og ef
ter stævnet.
løvrigt også en tak til 
EFI’s skydeudvalg samt 
Erik Nielsen fra kegleud
valget for jeres hjælp un
der stævnet.
Mange af læserne siger

måske nu: »Hvad vil I 
med dette skriveri?«. - Jo, 
ingen af EFI’s klubber 
skal holde sig tilbage med 
at afvikle små eller store 
stævner eller arrangemen
ter i Esbjerg Firma-Idræts 
haller - der er ikke så lidt 
mere hjælp at hente i EFI 
end I regner med. - Spørg 
bare os.

Taxa Sport Esbjerg

Ringsted
PR-konsulent valgt 
RFS har fået valgt en PR- 
konsulent ved repræsen
tantskabsmødet 11. febru
ar ’86.
Det blev Søren Larsen, 
DSB.
Jeg har været hos Søren 
for at høre, hvad det er for 
noget og hvad han forven
ter af den nye stilling ved 
firmasporten.
Søren fortalte, at PR-kon- 
sulentens arbejde vil bestå 
i at hjælpe de forskellige 
udvalg med presseomtale, 
sørge for det kommer i de 
forskellige aviser til tiden 
samt at lave opsøgende 
kontakt til de forskellige 
firmaer, der ikke er med i 
firmasporten. Han skal 
samtidig deltage i bestyrel
ses- og andre møder - en
delig deltage i alt forefal
dende arbejde for RFS. 
Han mener, det bliver et 
spændende arbejde og 
glæder sig til at komme 
igang; håber udvalgene vil 
bruge ham flittigt.

Det første, han skal hjæl
pe med, er idrætsmærke, 
udefodbold og Tour de 
Pedal.

Henning K. Frederiksen.

Thisted
Familiesvømning 
Der har til familiesvøm
ning været tilmeldt ca. 325 
deltagere. Det er en lille 
tilbagegang, men da prisen 
er sat lidt op for første 
gang siden vi startede med 
familiesvømning, så er der 
alligevel en stigning i ind
tjeningen.
Der har kun været to af
lysninger ud over de søn
dage, hvor vi i forvejen 
vidste vi ikke kunne få 
svømmehallen. 
Vagtordningen, hvor de 
forskellige firmaer skulle 
stille badevagter, mener vi 
har fungeret tilfredsstillen
de. Der er ingen firmaer 
der har skullet stille vagter 
mere end to gange. Vi har 
tilstræbt at ringe til det på
gældende firma om onsda
gen for lige at gøre op
mærksom på, at de har 
vagten. Da vi ingen klager 
har fået, hverken fra Thy- 
hallen eller de pågældende 
firmaer, håber vi at fami
liesvømningen har funge
ret tilfredsstillende.

P.u.v.
Poul Bunk

Rettelse:
I nr. 5 vi gjort Svend 
Bjørnbak til formand i 
Kolding Firma Sport. 
Svend er sekretær i Kol
ding FS. Formanden hed
der Jørn Godt.


